
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 28 lutego 2017 r. 
 

Nr 1/VII/2017 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 2/VII/2017 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                         i Opieki Społecznej; 

Nr 1/VII/2017 Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi; 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 28 lutego 2017 r. 

o godzinie 9:00. W posiedzeniu bierze udział 14 radnych. Nieobecna Pani Dorota Brząkała – Przew. Komisji 

Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej, a także 

członek Komisji Rolnictwa i Problemów wsi. Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik do 

protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa – mgr inż. Jan Woźniak, 

Radca Prawny – Eugeniusz Kowaluk. 
 

Porządek posiedzenia komisji: 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie Sprawozdań, Informacji i projektów uchwał: 

1) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pożytku publicznego za 2016 r. 

2) Informacja nt. realizacji programów „Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych”  

   oraz „Przeciwdziałania Narkomanii” przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów   

   Alkoholowych w Otmuchowie w tym wykorzystanie środków w 2016 r. 

3) Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie za 2016 rok. 

4) Sprawozdanie z działalności Komisji VII kadencji Rady Miejskiej w Otmuchowie obradujących  

   na wspólnych posiedzeniach w 2016 roku.  

5) Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6) w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie na    

2017 rok; 

7) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz   

Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok; 

8) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz 

Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok; 

9) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi Rady Miejskiej 

w Otmuchowie na 2017 rok; 

10) w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów; 

11) w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Otmuchów; 

12) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju  

szkolnego; 

   13) w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Wierzbno na lata 2016-2022”; 

   14) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

   15) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta  

         sama nieruchomość; 

   16) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu Nyskiego na zwiększenie dostępności do  

         Świadczeń pielęgnacyjno-opiekuńczych w zakładach opiekuńczo-leczniczych; 

   17) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nyskiego; 

   18) w sprawie przekazania Komendzie Wojewódzkiej Policji w Opolu środków finansowych z budżetu  

        Gminy Otmuchów; 

   19) w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 

   20) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 
 

Ad 1.  

1) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pożytku publicznego za 2016 r. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejsze Sprawozdanie. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 



7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

2) Informacja nt. realizacji programów „Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” 

oraz „Przeciwdziałania Narkomanii” przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Otmuchowie w tym wykorzystanie środków w 2016 r. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszą Informację. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

3) Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie za 2016 rok. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejsze Sprawozdanie. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

4) Sprawozdanie z działalności Komisji VII kadencji Rady Miejskiej w Otmuchowie obradujących 

na wspólnych posiedzeniach w 2016 roku.  

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejsze Sprawozdanie. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

5) Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Komisje wysłuchały sprawozdania Burmistrza, który mówił o realizacji wniosków złożonych przez radnych 

między sesjami oraz o realizacji 17 uchwał podjętych na sesji w dniu 30 grudnia 2016 roku.  

Burmistrz: wpłynęło 7 wniosków od radnych:  

1. Radny Michał Warchał złożył wniosek dot. zamontowania lampy oświetleniowej w Lubiatowie oraz 

naprawy dwóch zapadniętych mostków na odcinku drogi Ligota Wlk.-Lubiatów. Sprawa została 

przekazana do Starostwa Powiatowego w Nysie 10.01.2017 r. wystosowano odpowiedź do radnego oraz 

przekazano odpowiedź Starostwa Powiatowego w Nysie radnemu; 

2. Radny Łukasz Zięba złożył wniosek dot. zabezpieczenia pozostałości starego mostu w Starowicach 

stwarzającego zagrożenie dla pieszych i pojazdów. Pismo w tej sprawie zostało przekazane do Starostwa 

Powiatowego w Nysie 9.01.2017 r. Będziemy tą sprawę monitorować w dalszym ciągu i w razie 

konieczności powiadomimy Nadzór budowlany, bo obiekt ten zagraża bezpieczeństwu ludzi.  

3. Radny Łukasz Zięba złożył wniosek dot. rozszerzenia porządku obrad na kolejnych sesjach. Otrzymał 

odpowiedź. Porządek jest rozszerzony. 

4. Radna Anna Ludwa złożyła wniosek dot. zakończenia inwestycji kanalizacyjnej przez położenie 

dywanika asfaltowego w Wójcicach oraz dokończenia remontu rowu w Wójcicach. Otrzymała 

odpowiedź 20 lutego. Remont drogi przewidziany jest do realizacji w latach 2018-2019 w miarę 

dostępności środków w budżecie oraz pozyskania środków zewnętrznych. Dokończenie remontu rowu 

zniszczonego wskutek powodzi przewidziany jest do realizacji w tym i następnym roku.  

5. Radna Bożena Stąpor złożyła wniosek dot. zabudowy lampy oświetlenia ulicznego przy 

ul. Warszawskiej w Otmuchowie. Wystąpiliśmy z wnioskiem do TAURON Polska Energia o wydanie 

warunków technicznych na montaż oprawy oświetleniowej do słupa o numerze 1831. 

6. Radny Tadeusz Napora z upoważnienia Komisji Rewizyjnej wystąpił z wnioskiem dot. informacji 

nt. organizacji Oświaty i Wychowania w Gminie Otmuchów w następstwie zmian wynikających z ustaw 

reformujących system oświaty. Dyr. ZOS wystosował odpowiedź. Członkowie Komisji Rewizyjnej taką 

odpowiedź otrzymali, a Komisja Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 lutego również zajęła się tą sprawą.  



7. Radny Łukasz Zięba w ubiegłym roku złożył wniosek w sprawie zaworów sieci wodociągowej. 

Wystosowano w tej sprawie pismo do Starostwa Powiatowego w Nysie z prośbą o wykonanie poprawek 

w chodniku.  

 

Następnie Burmistrz omówił realizację 17 uchwal podjętych na sesji w dniu 30 grudnia 2016 roku: 
 

Lp. Nr 

uchwały 

Treść uchwały Realizacja 

 
1. XXI/199/2016  

 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu 
pn. „Termomodernizacja 

obiektów użyteczności publicznej na terenie Subregionu 

Południowego” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-

2020. 

W ramach wniosku Partnerskiego, którego Liderem jest Powiat 

Nysa zgłoszono do dofinansowania termomodernizację Szkoły 
Podstawowej w Otmuchowie.  

W ramach prac mają zostać wykonane: ocieplenie elewacji 

oraz dachu, wymiana kotłowni oraz instalacji co, wymiana 
oświetlenia na LED. Przewidywany termin 

rozstrzygnięcia konkursu czerwiec 2017  

2. XXI/200/2016 w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji 

nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości 
Śliwice Gmina Otmuchów. 

Uruchomienie nowej linii komunikacyjnej MZK od 01 

kwietnia 2017 r 
 

3. XXI/201/2016 w sprawie zaliczenia drogi relacji Wierzbno-

Zwierzyniec do kategorii dróg transportu rolnego. 

Złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o 

dofinansowanie do przebudowy dróg transportu rolnego.  

4. XXI/202/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 
umów najmu lokali użytkowych. 

Zostały zawarte umowy najmu zgodnie z załącznikiem do 
uchwały 

5. XXI/203/2016 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Sołectwa 

Maciejowice na lata 2017-2022”. 
 

Złożono wniosek o dofinansowanie zadań przedstawionych  

w Planie Odnowy Sołectwa w roku 2017 oraz latach kolejnych 

6. XXI/204/2016 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Wsi Wójcice 

na lata 2017-2023”. 
 

Złożono wniosek o dofinansowanie zadań przedstawionych  

w Planie Odnowy Sołectwa w roku 2017 oraz latach kolejnych 

7. XXI/205/2016 w sprawie ustalenia Regulaminu udostępniania Hali 

Sportowej przy Zespole Szkół Gimnazjum, Szkoła 

Podstawowa i Publiczne Przedszkole w Jarnołtowie  
oraz upoważnienia Burmistrza Otmuchowa do ustalenia 

warunków korzystania i zasad odpłatności z tytułu 

udostępniania. 

uchwała w realizacji 

8. XXI/206/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Otmuchów. 
 

Wystąpiono z zapytaniem ofertowym w sprawie zmiany 

Studium (zamieszczono w BIP i rozesłano do kilku znanych 

firm) prosząc o złożenie ofert do 10 lutego 2017 r. 
Rozstrzygnięcie ofert nastąpiło 20 lutego 2017 r. Zgłosiło się 5 

firm oferujących ceny za usługę od 31 980,00 zł brutto  

do 98 400,00 brutto. Uznając za najważniejsze kryterium 
cenowe, do realizacji zadania została wybrana firma Soft GIS 

S. C. z Wrocławia. Obecnie zostały zamówione stosowne 

podkłady mapowe, a po ich otrzymaniu podpisana umowa z 

ww. firmą i rozpocznie się procedura zmiany Studium. 

Przewidywany termin realizacji, zgodnie z ofertą, wynosi 1 rok 

od podpisania umowy. 

9. XXI/207/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Otmuchowa –  
OTMUCHÓW WSCHÓD. 

Wystąpiono z zapytaniem ofertowym w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD (zamieszczono w BIP 
i rozesłano do kilku znanych firm) prosząc o złożenie ofert do 

10 lutego 2017 r. Rozstrzygnięcie ofert nastąpiło 20 lutego 

2017 r. Zgłosiło się 9 firm oferujących ceny za usługę od 9 
800,00 zł netto (firma nie jest płatnikiem VAT) do 39 052,50 zł 

brutto. Uznając za najważniejsze kryterium cenowe, do 

realizacji zadania została wybrana firma URBIPLAN 
reprezentowana przez Panią Iwonę Zięba z Niemodlina. 

Obecnie zostały zamówione stosowne podkłady mapowe, a po 

ich otrzymaniu podpisana umowa z ww. firmą i rozpocznie się 
procedura zmiany planu. Przewidywany termin realizacji, 

zgodnie z ofertą, wynosi 8 miesięcy od podpisania umowy. 

10. XXI/208/2016 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o dokonanie zmiany 
granicy administracyjnej Miasta Otmuchów polegającej 

na przyłączeniu sołectw: Sarnowice, Śliwice, 

Nieradowice i Wójcice do miasta Otmuchów. 

Pismem z dnia 21.12.2016 roku wystąpiono do Głównego 

Geodety Kraju w Warszawie o wydanie opinii potwierdzającej 
przebieg dotychczasowych granic gminy Otmuchów zgodnie z 

rejestrem granic i powierzchni gminy.  

Wg informacji telefonicznej opinia w powyższej sprawie winna 
dostarczona być do tut. Urzędu do 28 lutego 2017 r. 

Skompletowana dokumentacja wraz z mapami, uzgodnieniami 

i opiniami zostanie przesłana do Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 

Opolskiego. Ponadto Sołtysi wsi: Sarnowice, Śliwice, 

Nieradowice i Wójcice otrzymali mapy sołectw będących 
przedmiotem przyłączenia celem przedstawienia propozycji 

nadania nazw ulic w sołectwach.  

11. XXI/209/2016 w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów  
na 2016 rok. 

 Realizowana 

12. XXI/210/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej. 
 

Realizowana 

 



13. XXI/211/2016 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 

2017 rok. 

Realizowana 

 

14. XXI/212/2016 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Otmuchów. 

Realizowana 

 

15. XXI/213/2016 w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji 

nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości 

Sarnowice Gmina Otmuchów 

Uruchomienie nowej linii komunikacyjnej MZK  

od 01 kwietnia 2017 r. 

 

16. XXI/214/2016 w sprawie utworzenia nowego przystanku 
komunikacyjnego przy ulicy Krakowskiej  

w Otmuchowie 

Uruchomienie nowej linii komunikacyjnej MZK  
od 01 kwietnia 2017 r. 

 

17. XXI/215/2016 w sprawie utworzenia nowego przystanku 
komunikacyjnego przy ulicy Lipowej w Otmuchowie. 

Uruchomienie nowej linii komunikacyjnej MZK  
od 01 kwietnia 2017 r. 

 

 

Jeśli chodzi o realizację zadań zapisanych w planach budżetowych i w wieloletniej prognozie finansowej, 

to złożyliśmy 10 wniosków o dofinansowanie, a 6 jest w trakcie przygotowania. 

1. Ratusz w Paczkowie i Urząd Miejski w Otmuchowie – to wspólny wniosek. Wyłoniony został 

wykonawca i rozpoczynamy remont. Otrzymaliśmy dofinansowanie ok. 400 tys. zł; 

2. Na mój wniosek – otrzymaliśmy dofinansowanie na utworzenie 20 miejsc żłobkowych w Kałkowie. 

Wykonawca jest wyłoniony. Szybki termin realizacji kwiecień-czerwiec; 

3. Kanalizacja w Maciejowicach -Złożony wniosek na ponad 900 tys. zł; 

4. Przydomowe oczyszczalnie ścieków – wniosek złożony do PROW; 

5. Budowa sieci kanalizacji w Otmuchowie – wniosek złożony. Kwota ok. 3 700 tys. zł; 

6. Biesiada Wielkanocna – wniosek złożony do PROW. Rozstrzygnięcie – kwiecień. Dofinansowanie ok. 

30 tys. zł; 

7. Remont Zamku – zachowanie dziedzictwa kulturowego. Rozstrzygnięcie – marzec. Elewacja obiektu 

i zabezpieczenie P POŻ; 

8. Termomodernizacja obiektów publicznych; 

9. Przebudowa drogi Wierzbno-Broniszowice – kwota dotacji 285 tys. zł; 

10. Przebudowa drogi Wierzbno-Zwierzyniec – kwota 440 tys. zł. 

Wszystkie te wnioski to kwota ok. 11 milionów złotych. Ulica Lipowa w Otmuchowie – musimy zdążyć 

z terminem. Chcemy teren przygotować pod wystawy na potrzeby Lata Kwiatów. Zadania inwestycyjne 

realizowane są na bieżąco np. DPS w Nieradowicach, budowa basenu Delfinek, dom w Maciejowicach.  
 

6) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie na 2017 rok. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

7) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Planowania Budżetu 

i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 

Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 

rok. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

8) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Oświaty Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie na 2017 rok. 
 



Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 

Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie na 2017 rok. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

9) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Rolnictwa i Problemów 

Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 

Rolnictwa i Problemów Wsi Rady Miejskiej w Otmuchowie na 2017 rok. Uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

10) Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów. 
 

Radny Napora: wcześniejsza uchwała w tej sprawie była jednostronicowa. Czy kryterium dochodowe na 

osobę w rodzinie to 316 zł?  

Dyr. ZOS: w uchwale z 2005 r. były podane kwoty. Teraz zmieniły się przepisy oświatowe i stąd zapis 

wymagał ujednolicenia.  

Radny Napora: w Regulaminie występują dwa kryteria, dochód na osobę i w powiązaniu z nim wysokość 

świadczenia. Świadczenie jest dotowane, czy tak? Skoro tak, to ustawa dopuszcza rozpiętość wysokości 

stypendium szkolnego od 80% do 200%, a nasz Regulamin od 81% do 100%. Jeśli ma być to kwota 

uzależniona od dochodów, to jest tu za mała rozpiętość. Warunki otrzymania świadczenia są warunkami 

ostrymi, stąd moje pytanie: ilu uczniów dotychczas korzystało z tego świadczenia?  

Dyr. ZOS: tu struktura ulega zmianie. Kilka lat temu było to ok. 300 uczniów. Teraz to 100 kilka osób. 

Zauważalny jest spadek bezrobocia, 500+, wzrastają dochody, więc widać różnicę między rokiem 2015, 

2016, a teraz. Tu gra rolę kryterium dochodowe.  

Radny Warchał: czy 500+ wlicza się w dochód? 

Dyr. ZOS: tak. 

Radny Napora: proponuję, aby w paragrafie 3 pkt. 2: omawianego Regulaminu wykreślić ostatnie zdanie 

„W przypadku przekroczenia powyższej kwoty stypendium nie przysługuje”. ponieważ z treści już wynika 

ograniczenie wysokości tego stypendium, cyt. ”Uczeń, który otrzymuje inne stypendium o charakterze 

socjalnym ze środków publicznych, może otrzymać stypendium szkolne w wysokości, która łącznie z innym 

stypendium o charakterze socjalnym ze środków publicznych nie przekracza dwudziestokrotności kwoty, 

o której mowa w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych (t.j. Dz. 

U z 2016 r. poz. 1518), a w przypadku słuchaczy kolegiów nauczycielskich, nauczycielskich kolegiów 

języków obcych i kolegiów pracowników służb społecznych – osiemnastokrotności kwoty, o której mowa 

w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy o świadczeniach rodzinnych.” – ten zapis mówi wyraźnie, że jeśli suma 

przekroczy, to dostanie tylko do określonej wysokości. Ten zapis też występuje w załączniku nr 1 do tego 

Regulaminu w Pouczeniu w pkt 8., gdzie również należałoby go wykreślić. 

Proponuję drugą poprawkę: W rozdziale 4 pn. Termin i miejsce składania wniosku – dodać w §5 po pkt.1 

pkt.2 o treści odpowiadającej zapisowi w ustawie o systemie oświaty, a mianowicie „W uzasadnionych 

przypadkach wniosek o przyznanie stypendium szkolnego może być złożony po upływie terminu, o którym 

mowa w pkt.1” Kolejna poprawka dotyczy ujednolicenia treści §6 pkt 2 i §12 pkt.3 Jeden dotyczy 

stypendium szkolnego a drugi zasiłku szkolnego. Proponuję treść obu ujednolicić następująco:  

§6 pkt.2 „Wnioski o przyznanie stypendium szkolnego (Zał.Nr1) będą rozpatrywane w ciągu 30 dni od dnia 

złożenia wniosku„ §12 pkt.3 „Wnioski o przyznanie zasiłku szkolnego (Zał.Nr3) będą rozpatrywane w ciągu 

14 dni od dnia złożenia wniosku”. W proponowanej treści pomijam zapisy, że wnioski będą rozpatrywane 

przez pracownika Zespołu Obsługi Szkolnictwa powołanego zarządzeniem Burmistrza Otmuchowa oraz że 



miejscem złożenia wniosku jest ZOS w Otmuchowie. Ustawa o systemie oświaty w art.90m pkt.1 wskazuje 

kto przyznaje świadczenie pomocy materialnej o charakterze socjalnym. Wskazanym w ustawie jest 

Burmistrz. Ostatnia sprawa: ustawa określa jakie dane są niezbędne, aby rozpatrzyć taki wniosek, 

a mianowicie art.90n pkt.4 ustawy o systemie oświaty, cyt.” imię i nazwisko ucznia i jego rodziców, miejsce 

zamieszkania ucznia, dane uzasadniające przyznanie świadczenia pomocy materialnej, w tym zaświadczenie 

albo oświadczenie o wysokości dochodów, a jeżeli się już korzysta ze świadczeń pieniężnych z pomocy 

społecznej, zaświadczenie albo oświadczenie o ich korzystaniu oraz pożądaną formę świadczenia pomocy 

materialnej inną niż forma pieniężna. 

W proponowanym Regulaminie wymaganych danych do wniosku jest więcej. Załącznik do wypełnienia jest 

zbyt rozbudowany.  

Dyr. ZOS: jeśli chodzi o zapis o przekroczenie wysokości dochodu, to zapis ten miał służyć tym osobom, 

aby miały możliwość rozeznać, komu on przysługuje. Jeśli Rada zdecyduje -można wykreślić ten zapis. 

Dotyczy to również załącznika. Jeśli chodzi o terminy, to stypendium szkolne jest dużo bardziej 

skomplikowanym świadczeniem niż zasiłek przyznany z przyczyn losowych. Od dłuższego czasu nie mamy 

przypadków tego typu. Czy musi być zapis kto dokonuje czynności? Jeśli Rada zdecyduje, że nie, 

to dostosujemy się do tego. Decyzje wydaje Burmistrz, ZOS tylko przygotowuje. Zapis ten dotyczy tego, że 

od strony technicznej tego typu rzeczy robione są w zespole Obsługi Szkolnictwa, a nie w Opiece 

Społecznej.  

Burmistrz: zaświadczenia, wydawanie decyzji, w tym jeszcze asystent rodziny, to obciążenie dla Opieki 

Społecznej, dlatego przygotowuje to ZOS. Tak to było robione od lat, sprawdzało się i w ten sposób jest to 

robione teraz.  

Dyr. ZOS: gdyby nie było tego zapisu w Regulaminie, to nic złego by nie było. Jestem po kontroli z Urzędu 

Wojewódzkiego w Opolu, dotyczącej przyznawania stypendiów i nie znaleziono żadnych błędów 

w przygotowaniu dokumentów. Dokumentację przygotowuje ZOS i osoba w nim pracująca. Nie było 

nieprawidłowości, ani uwag, czy zaleceń. Wchodząc w szczegóły – dotyczy to zbierania dokumentów takich 

jak np. czy uczeń chodzi do szkoły, czy nie.  

Radny Napora: terminy rozpatrywania wniosków przy stypendium – 30 dni, a przy zasiłku 14 mogą pozostać 

i do nich nie wnosiłem zastrzeżeń. Chodziło mi o zapis w Regulaminie, dający możliwość, w uzasadnionych 

przypadkach, złożenie wniosku o stypendium szkolne po upływie terminu, o którym mowa w Regulaminie 

w §5 pkt.1 czyli po 15 września – tak jak to czyni ustawa. 

Dyr. ZOS: nie widzę potrzeby zmiany zapisu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego Napory o wykreśleniu w paragrafie 3 punkt 2 

zdania: „W przypadku przekroczenia powyższej kwoty stypendium szkolne nie przysługuje”. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  

Przyjęto poprawkę do projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów. 

Następnie Komisje zaopiniowały cały projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

11) Projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do 

lat 5 w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Otmuchów. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Otmuchów. Uwag do 

projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 



7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

12) Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. 

 

Radny Napora: jaki jest wniosek Komisji Oświaty odnośnie tego projektu? 

Radny Piórecki odczytał Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia 

Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej, które odbyło się w dniu 24 lutego 2017 roku. 

Przedstawił głosowanie: 7 za, 0 wstrzymało się, 0 było przeciw (radna Anna Ludwa była nieobecna).   

Radny Napora: uczniowie, którzy będą kończyć w kolejnych latach gimnazjum otrzymują świadectwo 

szkolne z pieczęcią gimnazjum. Tu mam wątpliwości, co do dat zakończenia działalności gimnazjów 

31.08.2017 r.  

Dyr. ZOS: bardzo się cieszę, że są pytania. Daty są prawidłowe. Dużo przepisów zostało wprowadzonych 

odnośnie przekształceń. W naszym przypadku przekształcenie polega na tym, że Gimnazjum w Otmuchowie 

włącza się do LO, a Gimnazjum w Jarnołtowie zostanie włączone do Szkoły Podstawowej w Jarnołtowie. Te 

zapisy wynikają z zapisów prawnych. Włączenia te to artykuł 117, który mówi jakie włączenia mają być. Na 

stronach ministerialnych są zapisy, mówiące o tym, że gimnazja kończą życie w dniem 31 sierpnia. Z pisma 

ministra do nas wynika, że należy podjąć uchwałę z podaniem dat.  

Burmistrz: to dopiero pierwsza uchwała w tej sprawie. Druga będzie po opinii Kuratora. My do końca marca 

musimy podjąć uchwałę, co do ostatecznej wersji jeśli chodzi o szkoły.  

Radny Wąsowicz: to pokazuje, że ustawy są nieprecyzyjne.  

Dyr. ZOS: tak są układane zapisy w ustawach, aby uniknąć słowa likwidacja. W art. 206 ust. 3 pkt 4 lit.c – 

jest podane, co musi być zawarte w uchwale.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

13) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Wierzbno na lata 2016-

2022”. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Wierzbno na lata 2016-2022”.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

14) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Burmistrz: przy wyodrębnieniu funduszu sołeckiego można będzie zrobić tylko to, co się zapisało.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

15)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 



 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

16) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu Nyskiego na zwiększenie 

dostępności do świadczeń pielęgnacyjno-opiekuńczych w zakładach opiekuńczo-leczniczych; 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Burmistrz: to bardzo istotna sprawa, bo pogarsza się sytuacja na terenie powiatu. Są problemy 

z rozmieszczeniem ludzi w Zakładach Opiekuńczo Leczniczych. Mamy dwa takie zakłady w powiecie, 

jednej w Paczkowie i jeden w Głuchołazach. Brakuje tam miejsc. W innych województwach przyjmują, ale 

wtedy odpłatność jest stu procentowa. Teraz mamy możliwość partycypowania w kosztach. 

Zaproponowałem na spotkaniu z burmistrzami i prezydentami miast, aby każde z 9 gmin i powiat 

ufundowało po kilka łóżek.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu 

Nyskiego na zwiększenie dostępności do świadczeń pielęgnacyjno-opiekuńczych w zakładach opiekuńczo-

leczniczych; 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

17)  Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nyskiego. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Burmistrz: ta kwota co roku jest malejąca.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Nyskiego. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Salę obrad opuścił radny Zbigniew Górski (członek Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi) 
 

18) Projekt uchwały w sprawie przekazania Komendzie Wojewódzkiej Policji w Opolu środków 

finansowych z budżetu Gminy Otmuchów. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Burmistrz: podpisaliśmy porozumienie z powiatem, na mocy którego każdego roku inna gmina będzie 

otrzymywała nowy pojazd. Jest to podyktowane przede wszystkim wielkością komisariatu. Nas obliguje 

kwota 5 tys. zł. Gmina Otmuchów otrzymała samochód jako pierwsza. 9 gmin złożyło się na to. Teraz my 

musimy złożyć się na samochód dla innej gminy. Paczków dostał pod koniec ubiegłego roku.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przekazania Komendzie Wojewódzkiej 

Policji w Opolu środków finansowych z budżetu Gminy Otmuchów. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  



 

19) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 
 

Burmistrz zgłosił Autopoprawkę do tego projektu uchwały. Zakomunikował, że chodzi tu o transport 

publiczny i dopłatę do biletów miesięcznych dla uczniów, co w skali roku daje kwotę ok. 65 tys. zł 

a rozliczenie następuje pod koniec roku.  

Radny Zięba: co oznacza pozycja 600? 

Burmistrz: tu chodzi o remonty bieżące dróg ze środków własnych. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

20) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska  
 

 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

 i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej        Sylwester Łucki 

                                                                                                                  

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                      Dorota Brząkała 

                                                                                                                  

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                    Aleksander Pacławski 

                                                                                                              

 

 

 


